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Zápisnica z 27. zasadnutia výboru Snemu SAV, ktoré sa uskutočnilo hybridnou formou 

dňa 30. mája 2023 o 13:00 hod. v zasadačke č. 24 v budove Úradu SAV 

 

Prítomní: D. Antolová, J. Gálik, K. Gmucová, V. Hvozdíková, M. Kadúc, A. Kalistová, Ľ. Kľučár, 

K. Nemoga, R. Passia  

 

Program: 

1. Otvorenie 
2. Schválenie programu zasadnutia 
3. Kontrola správnosti zápisnice 
4. Informácie zo zasadnutia P SAV 
5. Informácia zo zasadnutia VR SAV 
6. Príprava odpočtu činnosti P SAV v polovici funkčného obdobia 2021 až 2025 
7. Rôzne 
8. Záver 

 

 

K bodu 1 

Predseda Snemu SAV R. Passia otvoril zasadnutie výboru o 13:00 hod. Za zapisovateľku bola určená 

A. Kalistová, za overovateľa J. Gálik. 

 

K bodu 2 

Program zasadnutia bol jednomyseľne schválený. 

 

K bodu 3 

K zverejneným zápisniciam z 26. a 27. zasadnutia výboru snemu neboli pripomienky.   

 

K bodu 4  

Správu z 22. zasadnutia Predsedníctva SAV, ktoré sa konalo 23. mája 2023, podala A. Kalistová: 

V úvode zasadnutia sa informovalo o plánovanom stretnutí akadémií V4 vo Varšave (17. – 19. 

október 2023), ktorého súčasťou bude aj workshop na tému rozvíjania komunikačných schopností 

v akademickom prostredí (SAPEA). Stretnutia sa zúčastní aj delegácia zo SAV zložená z členov P SAV 

vrátane jedného mladého vedeckého pracovníka. M. Kšiňana bude v Rade ALLEA počas jeho 

neprítomnosti (z dôvodu čerpania materskej dovolenky) do konca roka 2023 zastupovať 

T.  Hromádka.  

V rámci kontroly plnenia uznesení odznelo, že financovanie superpočítača DEVANA bude sledované 

formou pravidelne predkladaných správ. V sledovaní zostáva aj uznesenie týkajúce sa 

stopercentného paralelného úväzku riaditeľky JÚĽŠ SAV, v. v. i.   

M. Radvanský informoval o získaných sponzorských daroch na akciu Víkend so SAV.  

Zápisnica z predchádzajúceho rokovania P SAV (13. 4. 2023) a zápisnice zo zasadnutí per rollam boli 

schválené bez pripomienok. 

Etická komisia SAV odporúča, aby osoby, pri ktorých sa skonštatovalo porušenie Etického kódexu 

SAV, boli vylúčené z nominácií, resp. návrhov na ceny a vyznamenania SAV, na členstvo v komisiách 

SAV a VEGA, prípadne z iných centrálnych nominácií na obdobie 5 rokov od ukončenia preverovania 

Etickou komisiou SAV alebo na obdobie 3 rokov v prípade, že komisia zároveň skonštatovala nízku 

mieru porušenia Etického kódexu SAV. Odporučenie sa primárne netýka nominácií na oceňovanie 
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špičkových publikácií SAV. R. Karul zároveň doplnil, že v tejto súvislosti bude vypracovaný zoznam 

aktuálnych obmedzení, ktorý bude k dispozícii členom P SAV. 

V rámci bloku ekonomických a rozpočtových otázok boli schválené návrhy na úpravu inštitucionálnej 

formy podpory verejných výskumných inštitúcií v rôznych oblastiach, napr. poskytnutie finančného 

príspevku na Letnú školu mladých vedcov 2023 vo výške 8 000 EUR (ÚMMS SAV, v. v. i.), príspevky na 

vyregulovanie ústredného kúrenia vo výške 90 % (AsÚ SAV, v. v. i., CBRB SAV, v. v. i., CBv SAV, v. v. i., 

ÚMV SAV, v. v. i. THS OSAV KE), príspevok na projektovú dokumentáciu vo výške 80 % (ÚVZ SAV, v. v. 

i.), podpora patentovej činnosti (ÚMMS SAV, v. v. i.) a záloha na rozpočet pre CEMEA SAV, v. v. i., 

z dôvodu oneskoreného schvaľovania vyúčtovania záloh projektu EŠIF. Členovia P SAV počas diskusie 

vyjadrili podporu projektu CEMEA a jeho pokračovaniu aj po skončení doterajšieho spôsobu 

financovania (k 30. 6. 2023), nakoľko ho vnímajú ako perspektívny projekt. V rámci päťročnej 

udržateľnosti projektu sú pripravené plány na jeho ďalšie fungovanie a spolufinancovanie. 

Bol schválený rozpis Fondu P SAV na rok 2023 a úpravy rozpočtu KTG 610 Mzdy na rok 2023 

(delimitácia valorizácie, osobitné špecifiká organizácií – nezohľadnená delimitácia pri výpočte 20 %, 

špecifiká organizácií a prislúchajúce odvody podľa návrhu podpredsedov SAV pre oddelenia vied, 

dopad valorizácie na príplatky a doplatok JÚĽŠ SAV, v. v. i., na zmluvu pre Korpus a prislúchajúce 

odvody). Financie pre v. v. i. v bode špecifiká organizácii boli rozdelené nasledovne (12 000 EUR/OV): 

a) 1. OV – EIÚ SAV, v. v. i. a ÚMMS SAV, v. v. i. rovnako po 6 000 EUR;  
b) 2. OV – ÚKE SAV, v. v. i. 4 000 EUR a ÚPo SAV, v. v. i. 8 000 EUR;  
c) 3. OV - ArÚ SAV, v. v. i. 8 000 EUR a ÚESA, v. v. i. : 4 000 EUR. 
 

M. Radvanský informoval o kompenzácii nákladov piatim ústavom za účasť na Veľtrhu vedy v Prahe 

(ČR) vo výške 350 EUR/osoba (max. 2 osoby na ústav). T. Hromádka počas diskusie poznamenal, že 

SAV málo propaguje svoje vedecké aktivity aj doma na Slovensku. 

V bode Legislatívne a právne otázky bol na schválenie predložený dodatok k rokovaciemu poriadku 

P SAV (zaoberá sa konfliktom záujmov a formou zverejňovania dokumentov na webe SAV) a dodatok 

k štatútu Návratovej projektovej schémy (na základe skúseností z prvej výzvy bolo upravené, že sa 

týka iba zamestnankýň/-cov SAV, že v danej lehote nie je možný ani čiastkový úväzok v SAV a počet 

potenciálne vybraných projektov sa mení na spravidla 5 a najviac 8). Obidva dodatky boli schválené. 

J. Koppel predložil na pripomienkovanie návrhy na zmenu a doplnenie pravidiel odmeňovania 

riaditeľa a vedúceho organizačnej zložky, vypracované v spolupráci s L. Lapšanským (dokumenty 

budú po zapracovaní prípadných pripomienok vydané ako nové predpisy). Materiál bol zároveň 

predložený na vyjadrenie výboru Snemu SAV a výboru Rady riaditeľov SAV. 

Schválilo sa predĺženie trvania projektov programu SASPRO 2 odporučených hodnotiacimi komisiami 

(štipendista/hosťujúca organizácia: Cogal Sadik/ÚPo SAV, v. v. i.; Matselko Oksana/ÚACH SAV, v. v. i., 

Gavryliv/UK; Milovanov/UK; Milivojevič/ÚI SAV, v. v. i.). Prerokovanie návrhu na ukončenie 

financovania projektu SASPRO 2 riešeným na ÚZ SAV, v. v. i., bol z dôvodu neprítomnosti 

predkladateľa (K. Marhold) a chýbajúcich relevantných dokumentov preložené na júnové zasadnutie 

P SAV. P.  Samuely informoval o vyhlásení tretej výzvy programu IMPULZ. 

Z. Panczová predložila návrhy týkajúce sa programov MVTS – bol schválený bilaterálny štipendijný 

program z oblasti humanitných a spoločenských vied realizovaný v spolupráci s francúzskou vládou 

(2000 EUR pre FiÚ SAV, v. v. i.), schválilo sa zapojenie SAV do európskeho partnerstva European Rare 

Diseases partnership a financovanie projektu H2MobilHydrid v rámci výzvy M-ERA.NET Call 2022. 

Okrem toho bolo finančne podporených 6 projektov v rámci výzvy Mobility Visit na rok 2023 

v celkovej výške 10 400 Eur (prof. Prooijen/CSPV SAV, v. v. i., 2000 EUR; prof. Barak/CBv SAV, v. v. i., 
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1633 EUR; prof. Borisjuk/CBRB SAV, v. v. i., 1970 EUR; Assoc. Prof. AbdeIRazik/CEM SAV, v. v. i., 1850 

EUR; prof. Frensch/EkÚ SAV, v. v. i., 1321 EUR; prof. Gephart/ÚSlL SAV, v. v. i., 1600 Eur). P SAV 

schválilo financovanie troch zahraničných pracovných ciest (2x Nemecko – Muráňová, Hrabovská; 1x 

USA/Philadelphia – Dr. Trnovec z ÚO SAV, v. v. i., max. do výšky 900 EUR). 

Ľ. Lacinová informovala o návrhu výzvy na podávanie prihlášok v rámci programu grantov pre 

doktorandov (oproti predchádzajúcej výzve je zmena iba v doplnení toho, čo má obsahovať 

záverečná správa). Návrh bol schválený. Schválené boli aj výsledky vyhodnotenia súťaže doktorandov 

a doktorandiek SAV (1. OV – 1. cena: F. Egyenes/ElÚ SAV, v. v. i.; 2. cena: E. Nogová/ÚVZ SAV, v. v. i.; 

3. cena: J. Hrdá/ElÚ SAV, v. v. i.; 2. OV – 1. cena: L. Čahojová/CBRB-ÚGBR SAV, v. v. i.; 2. cena: 

V. Medová/BMC SAV, v. v. i.; 3. cena: S. Bashir/ÚACH SAV, v. v. i.; 3. OV – dve 1. ceny: J. Čížová/HÚ 

SAV, v. v. i. a D. Havrillová/CSPV SAV, v. v. i.; 2. cena: K. Rausová/JÚĽŠ SAV, v. v. i.). 

Ako garanti DŠ boli na žiadosť ÚMV SAV, v. v. i., schválení doc. F. Lofaj v študijnom odbore Fyzika 

a  Ľ. Medvecký, DrSc. v študijnom odbore Elektrotechnika. V rámci uvedeného bodu bol predložený 

návrh na dofinancovanie štipendií pre excelentných PhD. študentov a študentky z centrálnych 

zdrojov do zákonom danej doby a minimálnej výšky – návrh bol schválený. 

P. Samuely predložil materiál týkajúci sa ocenenia špičkových publikácií za jednotlivé OV. Sprevádzala 

ho široká diskusia o finančnom ohodnotení monografií v rámci 3. OV, ktoré je podľa niektorých 

členov predsedníctva neadekvátne v porovnaní s ocenením jednopercentilových štúdií v 1. a 2. OV. 

Uvedené bude ešte predmetom diskusie v rámci ďalšej operatívnej porady P SAV v Košiciach. Návrhy 

ocenených publikácií boli po úpravách v 1. a v 2. OV predsedníctvom schválené. 

P SAV schválilo udelenie Čestnej plakety SAV Dionýza Blaškoviča za zásluhy v biologických vedách 

RNDr. Štefanovi Čikošovi, DrSc. (pri príležitosti životného jubilea) a Pamätnej plakety SAV prof. 

Sylviane Coyaltovej. 

Pri návrhoch jubilantov na udelenie Pozdravného listu P SAV na seminári Významné osobnosti SAV si 

predseda akadémie vyžiadal dodatočné materiály o navrhovaných. Materiál bol preto presunutý na 

júnové zasadnutie predsedníctva. 

V bode Personálne otázky sa členovia predsedníctva venovali návrhu na odvolanie prof. 

Marushiakovej z pozície členky Hodnotiacej komisie programu SASPRO 2 z dôvodu konfliktu záujmov; 

vypočutiu troch kandidátov na riaditeľov v. v. i., ktorí boli následne na základe tajného hlasovania 

vymenovaní do funkcie, konkrétne: Mgr. Ing. Miloslav Bahna, PhD. menovaný za riaditeľa SoÚ SAV, v. 

v. i., doc. JUDr. Jozef Vozár, CSc. za riaditeľa ÚŠaP SAV, v. v. i., a Mgr. Peter Gömöry, PhD. za riaditeľa 

AsÚ SAV, v. v. i. Vykonávaním funkcie zastupujúceho riaditeľa ÚZ SAV, v. v. i., bol poverený Ing. 

Ladislav Roller, PhD. Výberové konania na obsadenie funkcie riaditeľa boli vypísané na ústavoch: ÚEF 

SAV, v. v. i., FyÚ SAV, v. v. i., ÚZ SAV, v. v. i. Zároveň bolo vypísané výberové konanie na obsadenie 

funkcie vedúceho o. z. CSČ SAV, v. v. i. – Výpočtové stredisko a Ústredný archív. Členovia 

predsedníctva schválili novú Správnu radu CSČ SAV, v. v. i., v zložení: PhDr. P. Kršák, PhDr. 

J. Majláthová, Ing. A. Puššová a Ing. Z. Radičová. 

P. Samuely predniesol informáciu k správe metapanelu o pravidelnom hodnotení výskumných 

ústavov SAV 2016 – 2021. V rámci diskusie odznelo, že bude potrebné pripraviť inovovaný akčný 

plán, následne sa zvolá rada riaditeľov a bude sa informovať Snem SAV. Predseda akadémie doplnil, 

že bude potrebné oznámiť, že sa nezískali dodatočné zdroje, spracovať interné odporúčania pre 

akadémiu a komunikovať ich riaditeľom, zároveň je nutné spresniť, čo urobí SAV a čo majú urobiť 

riaditelia.  
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I. Budinská v bode Rôzne upozornila na to, že ústavy SAV so sídlom v Bratislave na Patrónke nie sú 

v katastri nehnuteľností zapísané ako vlastníci budov. Taktiež poukázala na to, že v zakladacích 

listinách niektorých v. v. i. sú uvedené staré vedné odbory. J. Koppel preverí aktuálny stav. P. Samuely 

informoval o iniciatíve AV ČR a SAV spolupracovať na spoločných projektoch, pričom podnet na 

takýto výskum podalo CSPV SAV, v. v. i., v spolupráci so SoÚ SAV, v. v. i., na tému spolupráce v oblasti 

sociologických štúdií o mobilite Ukrajincov. Záujem o spoločný výskum s AV ČR na inú tému prejavili 

aj T. Hromádka a P. Siman. 

T. Hromádka informoval o stretnutí so zástupcami ministerstva vo veci chránených priestorov, 

v ktorých je možné sa oboznamovať s utajovanými skutočnosťami.  

P SAV diskutovalo aj o výjazdovom zasadnutí predsedníctva v Košiciach v dňoch 7. – 9. júna 2023, 

ktoré je tradične spojené s večerným koncertom Mladí mladým – umelci vedcom (8. 6. 2023) 

realizovaným v spolupráci so Štátnou filharmóniou Košice a s prezentáciou víťazov súťaže mladých 

vedeckých pracovníkov a pracovníčok SAV do 35 rokov. 

 

K bodu 5  

Informáciu zo zasadnutia VR SAV zo dňa 24. 5. 2023 podal predseda snemu R. Passia: 

V úvode zasadnutia Vedeckej rady SAV (ďalej VR SAV), ktoré sa konalo 24. 5. 2023 v zasadacej 

miestnosti P SAV, odovzdal predseda snemu menovací dekrét novému externému členovi VR SAV 

doc. Dr. Petrovi Vrábelovi. Po kontrole zápisnice zo zasadnutia VR SAV z 8. 3. 2023 prerokovala VR 

SAV návrhy na udelenie cien SAV. Hlasovaním odsúhlasila udelenie cien SAV za výsledky vedecko-

výskumnej práce Danielovi Kupkovi a kol., Márii Omastovej, Oľge Malkinovej a Branislavovi 

Šprochovi. VR SAV schválila aj udelenie Medzinárodnej ceny SAV za vynikajúce dielo v oblasti vied o 

spoločnosti a kultúre vedcovi zo Spojeného kráľovstva prof. Rorymu Fitzgeraldovi, ako aj návrhy na 

udelenie Medaily SAV za podporu vedy Zdene Sulovej a Bohumile Ferenčuhovej. VR SAV tiež 

prerokovala Výročnú správu o činnosti SAV za rok 2022. V diskusii viacerí externí členovia rady ocenili 

vedeckú činnosť aj spoločenské aktivity SAV a spracovanie samotnej správy. 

VR SAV prijala aj stanovisko k publikovaniu vedeckých výsledkov v časopisoch vydavateľstva MDPI. 

Stanovisko inšpirované podobným dokumentom AV ČR uviedla Ľ. Lacinová, ktorá ho pripravila spolu 

s K. Marholdom. VR SAV a) odporúča starostlivo zvažovať publikovanie v časopisoch vydavateľstva 

MDPI, keďže sa u nich postupne znižuje kvalita recenzného konania, b) sa obracia na vedecké rady 

organizácií, aby sa zaoberali otázkami hodnotenia publikácií v časopisoch a monografiách vo svojich 

odboroch, najmä u tých nakladateľstiev, ktoré pri open access prístupe uprednostňujú kvantitu 

a rýchlosť publikovania pred kvalitným a nezávislým recenzným konaním, c) upozorňuje, že 

publikácie vo vydavateľstve MDPI by nemuseli byť vo výkonovom hodnotení považované za 

plnohodnotné publikačné výstupy. 

V bode Rozličné predseda VR SAV P. Šajgalík informoval členov rady o prípravách a priebehu osláv 

70. výročia založenia SAV.  

 

K bodu 6 

Členovia a členky výboru Snemu SAV diskutovali o spôsobe odpočtu práce jednotlivých členov 

a členiek P SAV v polovici ich funkčného obdobia. Bolo dohodnuté, že uvedený odpočet sa bude 

realizovať počas zasadnutia Snemu SAV 19. septembra 2023. Dovtedy predseda snemu osloví 

zástupcov z radov riaditeľov a riaditeliek v. v. i. a členov a členky snemu a vyzve ich na zasielanie 
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otázok a pripomienok k činnosti P SAV ako celku, ako aj činnosti jeho jednotlivých členov. Podporným 

materiálom na vykonanie odpočtu sú Programové vyhlásenie P SAV 2021 – 2025 a Pôsobnosť, 

právomoci, oprávnenia a úlohy členov P SAV vo funkčnom období 2021 – 2025. Na základe otázok 

zozbieraných do konca júna 2023, spracovaných členmi výboru snemu, predseda snemu požiada 

členov a členky P SAV o prípravu materiálov k odpočtu ich činnosti (formulár materiálu pripravený 

výborom snemu bude mať predpísaný max. počet znakov). Zároveň sa očakáva, že časovo limitované 

prezentácie zo strany členov predsedníctva, ktoré počas zasadnutia snemu odznejú, budú pripravené 

tak, aby odpovedali na zaslané otázky. 

 

K bodu 7 

Výbor snemu diskutoval otázku publikovania v časopisoch vydavateľstva MDPI. Problematika je podľa 

nich veľmi citlivá a ťažko je zaujať jednoznačné stanovisko. Takisto aj formulácia VR SAV o tom, že 

tieto publikácie by vo výkonovom hodnotení nemuseli byť považované za plnohodnotné, je podľa 

členov výboru snemu diskutabilná. Niektoré časopisy majú prísne a kvalitné recenzné konanie, a to aj 

napriek tomu, že patria do spomínaného vydavateľstva. Pre takýto krok by navyše bolo podľa výboru 

snemu potrebné otvoriť aj Zásady výkonového financovania v SAV. Predmetom diskusie bol aj podnet 

z ÚMMS SAV, v. v. i., ktorý k tomuto problému dostal predseda snemu. Po diskusii s členmi výboru 

snemu bolo odporučené, aby zástupca uvedenej v. v. i. otvoril uvedenú vec na najbližšom sneme, 

nakoľko ide o jednu z kompetencií Snemu SAV, ku ktorej sa jeho členovia majú možnosť vyjadriť. 

Členovia výboru snemu zároveň podporili možnosť, aby za problémové boli vytipované iba niektoré 

časopisy z uvedeného vydavateľstva, nie celé vydavateľstvo.  

K návrhu upravených pravidiel odmeňovania riaditeľov v. v. i. a vedúcich organizačných zložiek v. v. i. 

nemal výbor zásadné pripomienky. Nejasnosť vyplynula iba v rámci článku III. ods. 2 obidvoch 

pravidiel, kde nebola jasná jeho posledná veta: „Úprava funkčného platu riaditeľa organizácie podľa 

tohto odseku nespočíva v priznaní, zvýšení, znížení alebo odobratí osobného platu alebo osobného 

príplatku.“ Členom výboru nebolo jasné, či sa týmto myslí príplatok za riadenie, a ak áno, ako tento 

súvisí s vykonávaním výskumnej činnosti, na ktorú sa odsek odvoláva ako na dôvod na úpravu 

funkčného platu. Podobná nejasnosť v uvedenom bode bola podľa slov K. Nemogu aj počas 

prerokovávania týchto pravidiel na výbore RR. Na základe uvedeného K. Gmucová požiada J. Koppela 

o vysvetlenie. 

M. Kadúc sa zmienil o výbere členov Správnej rady CSČ SAV, v. v. i., ktorých podávanie kandidatúr 

bolo menej transparentné ako v minulosti. Diskutovala sa aj aktuálna situácia na THS CSČ SAV, v. v. i., 

v Bratislave a s tým súvisiace problémy, ktoré jednotlivé ústavy patriace pod správu THS sprevádzajú. 

Podľa predsedu snemu už nemožno prehlbujúce problémy tejto organizačnej zložky CSČ riešiť v rámci 

v. v. i., alebo intervenciami jednotlivých OV, ale žiaduce by bolo manažérske riešenie zo strany 

vedenia P SAV, ktoré by jasne nastavilo fungovanie spolupráce medzi THS, príslušnými útvarmi Ú SAV 

(ETO) a jednotlivými ústavmi, ktorých ekonomickú a inú agendu THS spravuje. 

Najbližšie zasadnutie výboru Snemu SAV sa uskutoční 13. júna 2023, po zasadnutí P SAV, ktoré sa 

bude konať 8. júna 2023 v Košiciach a ktorého sa spolu s J. Gálikom zúčastní aj K. Nemoga. 

 

K bodu 8 

Predseda snemu poďakoval členom a členkám výboru snemu za účasť a zasadnutie ukončil o 16:20 

hod. 
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Zapísala: A. Kalistová  

Overil: J. Gálik 

 

V Bratislave dňa 16. 6. 2023 

    Radoslav Passia  

predseda Snemu SAV 


